
Protokół Nr …/2021 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Zdrowia, 

Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego, Komisji Oświaty, Kultury, Kultury 

Fizycznej, Turystyki, Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich 

z dnia 16 kwietnia 2021 r. 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonych list obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich w sprawie zasad 

 przyznawania diet sołtysom Sołectw Ziemi Gołdapskiej – dyskusja. 

4. Wolne wnioski 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich Pani Janina Pietrewicz. 

Powitała członków komisji, pracowników Urzędu i przybyłych gości. 

 

Do pkt 2  

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz przedstawiła porządek posiedzenia.  

Do porządku obrad uwag nie zgłoszono. 

 

Do pkt 3 

 Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz przedstawiła stanowisko Komisji Rozwoju Obszarów 

Wiejskich w sprawie zasad przyznawania diet sołtysom Sołectw Ziemi Gołdapskiej, cyt.: „W dniu 11 marca 

2020 r. sołtysi zwrócili się z wnioskiem w sprawie podniesienia diet. Na posiedzeniu w dniu 8 kwietnia  

2021 r.  Komisja spotkała się z przewodniczącymi organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy. 

Podczas Komisji sołtysi omówili działania, których się podejmują na rzecz mieszkańców celem zapewnienia 

prawidłowego funkcjonowania sołectwa. Organizacja spotkań z mieszkańcami, zebrań sołeckich, narady  

z burmistrzem i wykonywanie wielu prac na rzecz mieszkańców wymaga poświęcenia czasu jak  

i zaangażowania. Z biegiem czasu można zauważyć jak bardzo rozwinęły się i zmieniły miejscowości  

na obszarach wiejskich oraz pozytywne działania na rozwoju na terenach osiedli. Na posiedzeniu Komisji w 

dniu 13.04.2021 r. członkowie Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich, biorąc pod uwagę realizowanie przez 

przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy obowiązków, wynikających  

w szczególności z realizacji zadań w ramach Funduszu Sołeckiego oraz środków budżetowych 

przeznaczonych na Osiedla, jak również z utrzymaniem porządku i estetycznego wyglądu miejscowości 

i terenów wchodzących w skład sołectw i osiedli głosami 4 za zaproponowali zmianę obecnej wysokości diety 

na kwotę 450 zł.” 

 

 Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Pan Zdzisław Janczuk zapytał, jaka kwota 

będzie potrzebna przy ewentualnym podniesieniu diet oraz z którego źródła będą przeznaczone środki. 

 Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek odpowiedziała, że to jest kwota ok 40.000 zł i źródłem pokrycia byłyby 

wolne środki.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Pan Zdzisław Janczuk powiedział, że nie jest 

za różnicowaniem diet w zależności od rozmiaru sołectwa, gdyż każdy sołtys musi wykonać powierzone  

mu obowiązki.  

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że jest za różnicowaniem diet pomiędzy  sołtysami pod względem 

zaangażowania oraz wielkości sołectwa. Dodał, że sołtysi powinni uczestniczyć w sesjach Rady Miejskiej. 

Wg. radnego burmistrz jest złym gospodarzem, gdyż w projektach uchwał budżetowych są kolejne wydatki 

na projekt zakładu przyrodoleczniczego oraz umarza duże kwoty podatków przedsiębiorcom. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że umorzenia zostały udzielone firmom które mają duży 

wkład w dochody gminy poprzez wpłacane przez lata podatki. W czasie pandemii spadły ich dochody, więc 

umorzeniem podatku można było ich wesprzeć w trudnej sytuacji.  

Członek Komisji Pan Józef Wawrzyn powiedział, że jest za opinią wypracowaną przez Komisję Rozwoju 

Obszarów Wiejskich. 

Członek Komisji Pani Monika Wałejko powiedziała, że w czasie pandemii podczas zamknięcia urzędu 

mieszkańcy zgłaszali się do sołtysów celem pomocy w opłaceniu podatku. W sprawie nieodśnieżonych dróg 

również mieszkańcy wsi zgłaszają się do sołtysa jak również w wielu innych sytuacjach. 



 

 Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie wniosek w sprawie 

przedstawienia projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie zasad przyznawania diet przewodniczącym 

organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Gołdap na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 

19.04.2021 r.  

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały wniosek: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 1 wstrzymujący się 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 3 za. 

 

Do pkt 4 

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że składa wniosek o uzasadnienie udzielenia umorzeń 

podatkowych oraz by przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz w imieniu radnego złożyła wniosek  

do przewodniczącego rady o obniżenie wynagrodzenia burmistrzowi. Dodał, że gmina traci ogromne środki 

finansowe ze względu na opóźnienia w budowie zakładu przyrodoleczniczego.  

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że jeżeli radny tak źle ocenia działania burmistrza to niech 

zainicjuje proces referendalny.  

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że regularnie sprzeciwia się WPF, zmianom w budżecie oraz 

wysokim podatkom.  

 

Na tym zakończono posiedzenie. 

 

       Protokołowała              Przewodnicząca Komisji 

  /-/   Katarzyna Krusznis                      /-/ Zofia Syperek 

 


